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KORONA I VAKCINACIJA: Razjašnjene sve dileme, ČUVENI PEDIJATAR dao odgovor na pitanje koje 

muče SVE RODITELJE 

Deca mlađa od 18 godina neće biti vakcinisana protiv virusa KOVID-19. Ne samo zato što se pokazalo da 

njima koronavirus najmanje preti, već i zbog toga što nijedna od vakcina koje se pominju uopšte i nije 

predviđena za vakcinaciju dece. 

Profesor doktor Georgios Konstantinidis, predsednik Udruženja pedijatara Srbije, ovako za Srpski 

telegraf objašnjava ono što ovih dana muči mnoge roditelje. Ne samo zbog brige za zdravlje dece već i 

zato što mnoge zemlje i avio-kompanije najavljuju uvođenje neke vrste KOVID pasoša, bez kojih, 

očigledno, nećemo moći na more, pa ni u avion. 

- Nijedna od vakcina protiv virusa KOVID-19 koje se sada pominju i koje će biti u masovnoj upotrebi nije 

predviđena za decu mlađu od 18 godina. To, naravno, nije neopravdano, s obzirom na to da su se deca 

pokazala kao najčvršća karika u pogledu otpornosti na koronavirus. Stvar je u tome da svaka vakcina 

mora biti prilagođena posebno deci u pogledu nekoliko parametara. Na primer, ona bi, između ostalog, 

morala da ima manju alergenost. O tome se prilikom pravljenja vakcine, u ovom trenutku, nije 

razmišljalo zbog pomenutih epidemioloških karakteristika koronavirusa - naglašava profesor 

Konstantinidis. 



 
 

Vakcinacija protiv gripa 

Profesor Konstantinidis naglašava da treba razmisliti o još jednoj stvari. 

- Moram da istaknem da bi sada bilo dobro iskoristiti ovu situaciju i najavljenu masovnu imunizaciju da 

se, pored obavezne vakcinacije, ozbiljno razmisli o vakcinaciji dece protiv gripa. Tako bismo ubuduće, 

čim dete ima simptome, mogli pretpostaviti da je u pitanju KOVID-19, a ne grip jer bi takvo dete bilo 

zaštićeno od gripa - kaže naš sagovornik. 

STROGE RESTRIKCIJE 

Kako ističe naš sagovornik, što se tiče takozvanih KOVID pasoša, jasno je da oni neće biti potrebni za 

decu ispod uzrasta koji dozvoljava vakcinisanje. 

- Vidite da ni Britanci, koji su najavili vakcinaciju velikog dela populacije i stroge restrikcije za one koji ne 

budu vakcinisani, nisu predvideli da se vakcina daje deci - zaključuje pedijatar. 

I dok će odrasli, sad je već gotovo izvesno, morati da budu vakcinisani da bi ušli u pojedine zemlje, da bi s 

njima putovala i deca, recimo, na more, po svemu sudeći, moraće da imaju negativan PCR test. To se 

može naslutiti iz najava raznih država, pre svega, onih koje privlače veliki broj turista. 

KOVID pasoš mogao bi da bude u obliku kartice koju u Velikoj Britaniji svako dobija odmah posle 

vakcinacije i s njom će moći da odlazi u prodavnice, pabove, pozorišta bez ikakvih ograničenja. Ili, što je 

verovatnije, to bi, u stvari, bila jedna vrsta aplikacije. U nju bi bili učitani podaci o vakcinisanju i, 

eventualno, rezultatu testa, a svaka zemlja bi imala centralnu bazu podataka. Toj bazi mogli bi da 

pristupe avio-kompanije, hoteli, granične službe i tako se uvere u tačnost podataka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić: Vakcina stiže u Srbiju pre kraja godine 

Predsednik Aleksandar Vučić izjavio je da će prve količine vakcina u Srbiju stići pre kraja godine, a da će 

vakcinacija početi kada to odobre zdravstvene vlasti, najkasnije u januaru, ali možda i krajem decembra. 

"Mi ćemo prve količine vakcina, bar dve različite vakcine, a možda i tri, imati pre kraja godine. Da li ćemo 

pre kraja ove ili početkom sledeće godine krenuti u vakcinaciju, zavisi od stručnih tela u zemlji, od 

zdravstvenih vlasti, kada one odobre", rekao je Aleksandar Vučić odgovarajući na pitanja novinara u 

Inđiji nakon polaganja kamena temeljca za gradnju fabrike guma kompanije "Tojo tajers". 

Ponovio je da će prve količine, svakako dve, a možda i tri različite vakcine, stići do kraja godine, što, 

ističe, "pokazuje da je Srbija među zemljama koje su se najbolje ponašale i zahvaljujući ugledu u svetu 

uspele da obezbede vakcine sa različitih destinacija". 

Vakcinacija svakako najkasnije u januaru, a nadam se već i krajem decembra, dodao je Vučić. 

"Kada kažem da ćemo nešto da uradimo, mi to i uradimo. Možda zakasnimo par dana, ali uradimo. 

Bićemo ispred drugih u svemu", rekao je Vučić i podsetio da su kritike stigle i na račun bolnice u 

Batajnici, što je otvaranje kasnilo par dana u odnosu na najavljeno, ali ostaje činjenica da je urađeno ono 

što je malo zemalja u svetu uradilo. 

"Gledaćemo da građanima ponudimo sve vrste vakcina" 

Vučić ističe da će se Srbija truditi da građanima ponudi sve vrste vakcina protiv koronavirusa, a lično 

smatra, kaže, da je svaka vakcina koja je dobila odobrenje dobra. 



 
 

Odgovarajući na pitanja novinara, Vučić je objasnio da je Srbija već naručila "Fajzerove" vakcine i da će, 

uz još jednu ili dve zemlje u Evropi, biti jedina zemlja koja će neke količine te vakcine dobiti do kraja 

godine. 

"Videćemo kako će to da teče", rekao je Vučić. 

Naveo je da će Srbija veliki deo "Fajzerovih" vakcina dobiti u januaru i februaru, po ugovoru 340.000 

doza vakcina, što je doza za 170.000 ljudi. 

Podsetio je da se ruska vakcina "Sputnjik V" trenutno ispituje u Srbiji, te da se čeka registracija kineske 

vakcine u Kini, koja je već registrovana u Bahreinu i Emiratima. 

Naglasio je da je bilo razgovora i sa kompanijom "Moderna", koja vakcinu može da isporuči tek krajem 

sledeće godine, te da će se razgovarati i sa kompanijom "Džonson i Džonson". 

"Gledaćemo da ponudimo ljudima u Srbiji sve vrste vakcina, pa neka biraju, što mislim da je fer. Ja 

mislim da je svaka vakcina dobra", poručio je Vučić. 

"Otvaranje kovid bolnice u Kruševcu u petak ili subotu" 

Vučić je najavio da bi nova kovid bolnica u Kruševcu mogla da bude otvorena u petak ili subotu. 

"Verujem da ćemo se u petak ili subotu videti u Kruševcu i da ćemo tako moći i našem narodu u 

centralnom i južnom delu zemlje da pomognemo dodatnim kapacitetima", rekao je Vučić. 

Na pitanje novinara kakva je aktuelna epidemijska situacija u zemlji, Vučić je rekao da se brojevi 

zaraženih smanjuju, ali da su bolnice i dalje prepune. 

"Smanjuju se brojevi i danas su po pitanju zaraženih bolji, do 10 sati sam video brojeve i bolji su nego 

prošle nedelje istog dana", rekao je Vučić. 

Značajno je manje zaraženih, ali imamo 9.400 obolelih od korone u bolnicama, napomenuo je Vučić. 

Vučić je zahvalio lekarima što pomažu svom narodu i istakao da su oni naši heroji. 

"Brojevi jesu nešto bolji, a da li će biti obavezni pi-si-ar testovi za ulazak, moguće je čak videćemo to 

ukoliko nam Evropa  bude tražila to i za izlazak iz zemlje. Ipak, ne mislim da će biti velikog ni priliva niti 

odliva kao svake godine. Pandemija je uradila svoje i mnogi ljudi su ranije došli u zemlju, a mnogi će 

ostati u zemljama gde su danas", naveo je Vučić. 

 

 



 
 

 

 

Kon za RTS: Nije realno da će se dočekivati Nova godina kao da se ništa ne dešava 

Broj novozaraženih počeo je da pada u odnosu na ono što smo imali pre desetak dana, rekao je za RTS 

epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon. Dodaje da će se uticaj na broj prijema u bolnice osetiti za 

desetak dana. 

Predrag Kon je rekao da je i dalje veći broj prijema u bolnice nego otpusta. Ističe da je sada taj broj veći 

za oko 200, a da je ranije bilo 300, a kako kaže, za desetak dana će se izjednačiti. 

Međutim, Kon je upozorio da ne bi trebalo da bude preteranog radovanja oko toga, i da se bolnice 

nalaze u veoma ozbiljnoj situaciji. 

Kada je reč o novim merama pri ulasku u Srbiju, Kon je rekao da će stranim državljanima biti neophodan 

pi-si-ar test, a da se državljanima Srbije savetuje da ga imaju, a u suprotnom će morati u izolaciju od 

deset dana koju će moći da prekinu ako urade test i on bude negativan. 

Govoreći o merama za Novu godinu i Božić, Predrag Kon je rekao da još nema odluke o tome. Na pitanje 

koliko je realno da se uvede policijski čas, Kon je rekao da na to ne može da odgovori, ali da može da 

kaže da nije realno da će se Nova godina dočekivati kao da se ništa ne dešava. 

"To je jedino što bez problema mogu da kažem", poručio je Kon. 

Epidemiolog Kon je rekao da misli da se neće više nikada ponoviti nešto kao što je španska groznica i 

podseća da je ona odnela 50 miliona života, a neki misle i 100 miliona. 



 
 

Ističe da je vakcina definitivno prekretnica, a kaže i da danas postoji nadzor kakav je u vreme španske 

groznice bio nezamisliv. 

Ko će se prvi vakcinisati 

Kada je reč o prioritetima za vakcinaciju, ističe da postoji Nacionalni komitet za imunizaciju koji će 

zajedno sa "Batutom" napraviti listu. 

Poručuje da je važno da shvatimo da neće sve vakcine doći odjednom, nego u „kapljicama", pa će onda 

broj doza polako da se povećava. 

Kon ističe da potrebno da prve doze prime oni koji su u kontaktu s virusom, a to su zdravstveni radnici i 

zaposleni u socijalnim ustanovama. Posle toga idu oni koji su najrizičniji, ali i pripadnici vojske i policije. 

Naveo je da ne može da kaže koliko će biti potrebno vakcina, i da bi to trebalo zvanično da se objavi. 

Predrag Kon navodi da je Agencija za lekove i medicinska sredstva predstavlja vlast ove zemlje kada je 

tome reč i da oni moraju da daju odobrenje za upotrebu vakcine. 

Dodaje da nijedna vakcina nema svoju prednost, odnosno da jedinu prednost može da ima ona koja 

stigne prva i dobije registraciju i odobrenje. 

Kon je rekao i da ne može da kaže datum početka vakcinacije, ali ističe da se svakako neće mnogo čekati 

kad stignu vakcine. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kisić Tepavčević: Ovo je jedan veliki talas epidemije sa manjim ili većim pikovima 

Distanca, pranje ruku i nošenje maski – i dalje su ključni za prevenciju širenja koronavirusa i tako će biti 

sve dok ne zaživi masovna vakcinacija, rekla je za RTS ministarka rada, zapošljavanja, boračkih i socijalnih 

pitanja i članica Kriznog štaba Darija Kisić Tepavčević. 

Darija Kisić Tepavčević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekla da od početka imamo samo jedan veliki talas 

koronavirusa sa manjim ili većim pikovima. 

Dodala je da je poslednji pik u Sribji počeo kasnije nego u ostalim zemljama i da Krizni štab pokušava da 

sagleda šta se dešavalo u drugim zemljama i koje su preventivne mere dale najviše rezultata. 

Kako ističe, osnovno je da naučimo da živimo sa virusom. Poručuje da svaki put kada svessno 

izbegavamo prostore sa velikim brojem ljudi, kada stavimo masku, kada vodimo računa o sebi i ljudima 

oko sebe, dajemo doprinos u sprečavanju širenja virusa. 

Darija Kisić Tepavčević je podsetila i na njenu raniju izjavu da bi svaka porodica trebalo da bude mali 

krizni štab, ističući da to nije prebacivanje odgovornosti, nego da je potrebno da shvatimo koliko su 

važne karike u sprečavanju infekcije. 

"Ako sprečimo da se inficiramo, dajemo ogroman doprinos tome da ostanemo zdravi i da se izborimo s 

pandemijom", ukazala je. 

Mere pri ulasku u Srbiju bile su neminovne  



 
 

Govoreći o predstojećim praznicima, istakla je da je tada obično povećana fluktuacija putnika u 

međunarodnom saobraćaju, i da su zbog toga bile neminovne odluke koje se odnose na ulazak u zemlju. 

Juče je Krizni štab odlučio da će svaki strani državljanin morati da ima negativan pi-si-ar test pri ulasku u 

Srbiju, a da će domaći državljani koji ne budu imali pi-si-ar test morati u desetodnevnu izolaciju koju 

mogu da prekinu ako u međuvremenu urade test i ako on bude negativan. 

Darija Kisić Tepavčević je rekla da će se to odnositi na vremenski period od 20. decembra do 10. januara, 

i da će biti isti kriterijum za sve koji dolaze iz inostranstva. 

Razmatraju se svi aspekti epidemije  

Kako je navela, Krizni štab ima redovne sastanke jednom ili dvaput nedeljno, i tada se diskutuje o svim 

apektima epidemije, porede se efekti mera, šta su uradile druge zemlje i razmatraju se sve opcije. 

Do petka će ostati na snazi aktuelne mere, što znači da će svi objekti, osim prehbrambenih prodavnica, 

apoteka i benzinskih pumi raditi do 17 časova. 

Govoreći o situaciji u ustanovama socijalne zaštite, ministarka je ukazala da epidemija traje već deset 

meseci i da osoblje u tim ustanovama praktično sve to vreme živi u ustanovama, sa retkim odlascima 

kući. 

Napominje da je reč o velikom požrtvovanju i da u velikom broju ustanova nije došlo do prodora virusa. 

Ipak, u neke ustanove je koronavirus ušao, a podaci o tome redovno se objavljuju na sajtu ministarstva. 

Darija Kisić Tepavčević je rekla da se u poslednje vreme registruje veći broj slučaeva, ali napominje da su 

sve ustanove snabdevene antigenskim testovima i da je zbog toga veći broj novootrkivenih slučajeva. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kako se leče kovid pacijenti – profesor Lađević objašnjava procedure za lakše i teže slučajeve 

Oni pacijenti koji dođu do respiratora, odnosno mehaničkog ventilatora, su pacijenti koji su u izuzetno 

teškom stanju, rekao je za RTS prof. dr Nebojša Lađević, direktor Centra za anesteziologiju Kliničkog 

centra Srbije i kordinator svih kovid bolnica. Objasnio je kako se sprovode protokoli lečenja za pacijente 

sa lakšom i težom kliničkom slikom. 

Gostujući u Beogradskoj hronici dr Lađević kaže da, kada je pacijent na mehaničkoj ventilaciji, procenat 

preživljavanja je 30 ili 40 procenata. Od marta meseca postoje velika iskustava i može se govoriti o 

brojkama koliki je taj procenat. 

Prema njegovim rečima, pravi se zamena teza da je neko jako loše zato što je na respiratoru. 

"Takav pacijent je u izuzetno lošem kliničkom stanju i zato je dospeo do poslednje mere kojom možemo 

da pomognemo i to je mehanička ventilacija", rekao je Lađević. 

U bolnici u Batajnici, u kojoj se nalazi skoro 500 bolesnika, oko 100 su na različitim tipovima mehaničke 

ventilacije i od toga je 10 posto intubirano, objašnjava dr Nebojša Lađević. 

Prema njegovim rečima, ceo jedan objekat u Batajnici, koji ima 400 kreveta, se napunio.  

"Na žalost otvoren je i novi objekat, koji do sada nije morao da bude otvoren. Otvoren je još jedan sprat 

koji ima 102 kreveta i on je poprilično popunjen, a u prvom objektu B nalazi se jedinica intenzivnog 

lečenja i u toj jedinici ima skoro 90 pacijenata na mehaničkoj ventilaciji. To su pacijenti na respiratorima, 

oko 40 je intubirano", naglašava kordinator svih kovid bolnica.  



 
 

Dodaje da su sve su to jako teški pacijenti i zahtevaju veliku negu. 

"Protokoli lečenja su su jedinstveni za celu Srbiju, apsolutno se primenjuju i imaju mogućnosti da se 

primene. Ja ne mogu da iskontrolišem celu Srbiju da li se sve do tančina primenjuje ali podrazumeva se 

da se primenjuje jer su vrlo striktno i jasno napisani i proceduralno i postupno", kaže Lađević. 

Ima dovoljno opreme  

Naglašava da sve što je u protokolu postoji i da ima dovoljno opreme.  

Prema njegovim rečma, protokol je napisan kao jedna sinteza različith preporuka iz sveta i različitih 

protokola koje su naši stručnjaci iz različitih oblasti napisali. 

Doktor Lađević objasnio je i proceduru šta da radi pacijent koji je na testu bio pozitivan. Preporuka je da 

dođe na vreme i da se pregleda.  

"Prvo se ide u kovid ambulante. To je mesto gde se vrši primarna trijaža da li imate teži ili lakši oblik 

bolesti. Ukoliko je taj oblik blaži, propisaće se lekovi i pacijent će se vratiti kući i zakazaće se kontrola", 

objašnjava doktor. 

Kada se u kovid ambulanti zaključi da postoji napredak bolesti, da ide u neželjenom pravcu, da osnovna 

terapija nije delovala, onda se takav pacijent šalje na trijažna mesta unutar bolnica kao što su Infektivna 

klinika, Bežanijska kosa, KBC "Dragiša Mišović" i tamo se radi druga trijaža, kaže Lađević. 

Kada pacijent ide u bolnicu  

U bolnicama se obično uradi i skener pluća i procenjuje se da li pacijent može da nastavi lečenje kod 

kuće ili mora da se hospitslizuje. U tom trenutku se njemu obezbeđuje mesto u bolnici i nastavlja 

bolnički tretman. 

Doktor Nebojša Lađević je na početku pandemije sam sebi rekao da će korona da traje dve godine. Na 

pitanje da li i dalje tako misli ili se nešto u međuvremenu promenilo doktor kaže: 

"U početku sam dao sam sebi duži period da ne razmišljam kada će biti gotovo a sada mislim da je to 

tako". 

Kaže da lekar ima pravo da se uplaši kao i svaki drugi čovek.  

"Mislim da nije normalno da se ne uplaši. Tu je, međutim, racio koji treba da pomogne. Ako postupate 

po pravilima koja su propisana samim tim se osećate zaštićeno i ulazite u crvenu zonu. Nikome nije lako 

da uđe da radi u crvenoj zoni", poručuje prof. dr Nebojša Lađević. 



 
 

 

 

Odluke Kriznog štaba: Kome će biti potreban negativan pi-si-ar test za ulazak u Srbiju i od kada 

Aktuelne mere za suzbijanje epidemije koronavirusa ostaće na snazi do petka 18 decembra. Posle toga 

će ponovo zasedati Krizni štab, saopštila je posle današnje sednice Darija Kisić Tepavčević. Iznela je i 

nove uslove za ulazak u zemlju. Stranim državljanima biće potreban negativan pi-si-ar test, a državljani 

Srbije koji ne budu imali negativan test ići će u izolaciju od deset dana. 

Darija Kisić Tepavčević je rekla da se videlo da su dosadašnje mere dale efekte. Brojevi su na visokim 

vrednostima, ali se vidi pad broja novoobolelih, dodala je. 

Kada je reč o merama koje ostaju na snazi, Darija Kisić Tepavčević je precizirala da je reč o zabrani rada 

svih objekata posle 17 časova, osim prehrambenih prodavnica, apoteka i benzinskih pumpi. 

Razgovarano je i o merama koje će se sprovoditi pri ulasku u Srbiju. 

Za sve strane državljane biće obavezn pi-si-ar test pri ulasku u zemlju ne stariji od 48 sati, i to od 20. 

decembra najverovatnije do 10. januara, rekla je Darija Kisić Tepavčević.  

Kada je reč o građanima Srbije, ukoliko oni ne budu imali negativan pi-si-ar test biće u obavezi da budu u 

kućnoj izolaciji od 10 dana koju će moći da prekinu ako u međuvremenu urade pi-si-ar test i on bude 

negativan. 



 
 

Na pitanje o merama za Svetog Nikolu i Novu godinu, Darija Kisić Tepavčević je rekla da bi mere trebalo 

da budu iste svakog dana, i da bi trebalo da učinimo sve da sprečimo infekciju, naročito u ovom periodu 

godine. 

Apelovala je na ljude da proslave praznike u najužem krugu porodice i da s epridržavaju svih mera. 

"Ako je vaše pitanje da li će neko po kućama kontrolisati slave, to naravno nije moguće, a niko ni ne želi 

da vrši takve vrste kontrola. Nadam se da polazimo svi od sebe i da svi želimo u našem domu da imamo 

jednu zdravu atmosferu i da ne budu porodični domovi mesta gde će virus da se prenosi", navela je 

Darija Kisić Tepavčević. 

Rekla je i da je, na osnovu izveštaja kolega, manji broj pregleda u ambulantama, međutim zabrinjava to 

što je kod ukupnog broja osoba koje se javljaju lekaru veći procenat onih koji zahtevaju hositalizaciju, i 

vieći broj težih formi bolesti. 

"Ali, ako je nešto obećavajuće, manje je opterećenje na ambulante i manji broj pregleda", zaključila je 

Darija Kisić Tepavčević. 

 

 

Dijabetičari u posebnom riziku za razvoj teških formi kovida 

BEOGRAD - Još od samog početka pandemije virusa korona dijabetičari su označeni kao vrlo rizična 

grupa za razvoj teških formi kovid 19 infekcije, naročito ukoliko je taj dijabetes loše regulisan. Osim 

dijabetičara u posebnom riziku su i pacijenti sa povišenim krvnim pritiskom, starije osobe. 

Lekari apeluju na dijabetičare da u periodu epidemije održe što bolju kontrolu nivoa šećera u krvi, ali i da 

izbegavaju kontakte kako bi smanjili rizik od zaražavanja. 



 
 

U jeku trećeg talasa virusa korona često je teško doći do lekara, jer su mnogi od njih angažovani u kovid 

bolnicama i brinu o životno ugroženim kovid pacijentima, ali postoji i strah da bi u javnom prevozu ili 

ambulantama moglo doći do zaražavnja. 

Dr Marija Glavinić Mijić iz Savetovališta za dijabetes DZ Zemun kaže da se oni trude da tokom epidemije 

održe kontakt sa pacijentom na razne načine, te da često telefonski daju savete pacijentima kako da 

regulišu terapiju. 

"Ideja telefonskog kontakta je da se smanji izlaganje dijabetičara virusu. Oni koji imaju loše regulisan 

šećer moraju da dođu kod lekara, ali se i kod njih trudimo da imaju što manje šetanja", kaže Glavinić 

Mijić za Tanjug. 

Obično posle dolaska kod lekara, kako kaže, sve savete dobijaju telefonski – kako da podese doze 

insulina, koriguju terapiju. 

Doktorka kaže da je u prvom talasu epidemije virusa korona, kada je uveden policijski čas i došlo do 

potpunog zatvaranja, bilo dosta problema sa regulacijom šećera kod dijabetičara i da su se češće 

dešavale hipoglikemije- pad šećera u krvi. 

"Pacijente je hvatala panika, a kada ste nervozni i ne krećete se šećer raste. Mnogi pacijenti su sami sebi 

korigovali terapiju i tu smo imali ozbiljan problem sa padovima šećera kod dijabetičara“, priča Glavinić 

Mijić. 

U Srbiji ima oko 700.000 dijabetičara, a većina njih oko 90 odsto, imaju dijabetes tip 2. Samo na teritoriji 

opštine Zemun registrovano je oko 12. 000 dijabetičara. 

Đorđe Branković je dijabetičar, ali ima dobro regulisan šećer te kod endorinologa na kontrolu ide 

jednom godišnje, tako da njegovo lečenje epidemija nije mnogo poremetila. 

"Brojni pacijenti su imali problem sa regulacijom šećera u krvi tokom epidemije i morali su da potraže 

pomoć struke. Većina njh se obraćala savetovalištima pri domovima zdravlja kojih u Srbiji ima više od 

40“, rekao je on za Tanjug. 

Napominje da su savetovališta pri domovima zdravlja, u ovim teškim vremenima, pokazala kao najbolje 

rešenje. 

"Bitno je da će korona jednog dana proći, a mi ostajemo da živimo sa našom bolešću i moramo da je 

regulišemo šećer na što bolji način“, rekao je Branković koji je sa još nekoliko pacijenata osnovao 

Udruženje pacijenata sa dijabetesom tip 2 "Krug dvojke Srbije“. 

Podseća da neregulisan šećer dovodi do brojnih komplikacija kao što su kardiovaskularni problemi, 

problemi sa bubrezima, amputacije. 

"Naš cilj je da širimo svest o ovoj bolesti u Srbiji, a i da ukažemo na zdrave navike koje ljudi sa dijabetesa 

tip 2 treba da ugrade - fizička aktivnost, ishrana i adekvatna terapija“, zaključio je on. 



 
 

 

Privremena bolnica u Štark areni popunjena, nema mesta na kiseoniku 

Privremena kovid bolnica u Štark areni trenutno ima oko 490 pacijenata obolelih od kovida-19, dnevno 

se primi i otpusti oko 50 bolesnika i sva kiseonička mesta su popunjena, što predstavlja najveći problem, 

kaže glavni medicinski koordinator Arene dr Predrag Bogdanović. 

On je za Tanjug rekao da je situacija u Areni teška, da je u poslednje dve nedelje kapacitet popunjen 100 

odsto i da nema slobodnog mesta. 

Bogdanović ukazuje da je Arena od 25. oktobra, od kada je drugi put u kovid sistemu, primila 1.750 kovid 

pacijenata, otpustila 1.260, od kojih je 1.115 pacijenata poslato na kućno lečenje. 

Štark bolnica nema intenzivnu negu, a Bogdanović ukazuje da se oko 10 odsto pacijenata, zbog težine 

kliničke slike, šalje u druge zdravstvene ustanove. 

„Sada je najveći problem što nema više kiseoničkih mesta...”, kaže Bogdanović. 

Ukazuje da se brojke menjaju iz minuta u minut u da je lečenje pacijenata u Areni sve komplikovanije. 

O njima brine više od 20 civilnih zdravstvenih ustanova i dnevno 60 lekara i 100 medicinskih tehničara, 

koji rade u osmočasovnim smenama u crvenoj zoni, kaže Bogdanović i ističe da je njihov broj uvek 

nedovoljan. 

„Rad sa pacijentima je težak, dve trećine pacijenata je na kiseoničnoj terapiji, ekipe vrlo često i duže od 

propisanog vremena ostaju u crvenoj zoni i ti medicinski radnici su zaista požrtvovani”, ističe on. 

Najmlađi pacijent ima 21 godinu, a najstariji 94 godine. 



 
 

„Imamo veliki broj gojaznih pacijenata kod kojih je lečenje jako komplikovano i klinička slika dosta 

teška”, upozorava Bogdanović. 

Tokom jula i avgusta kada je Štark arena prvi put bila u kovid sistemu, na lečenju je bilo 434 pacijenata, a 

od 25. oktobra taj broj je četiri puta veći. 

„Više puta se radi monitoring vitalnih parametara pacijenata, rad je naporan, ali za sada se uspeva u 

svemu”, poručuje Bogdanović i poziva građane da sprovode sve propisane epidemiološke mere, da 

izbegavaju kontakte i smanje pritisak na zdravstvo. 

 


